
 

  2 

 

Raadsinformatiebrief Nr. :  

 Reg.nr. : 10.1295 

 B&W verg. : 21 december 2010 

   

Onderwerp: B5 Taskforce    
    
 
 
1) Status 

In het licht van onze actieve informatieplicht informeren wij U over de stand van zaken met 
betrekking tot de B5 Taskforce. 
 

 
2) Samenvatting 

In Noord-Brabant vindt veel drugs(gerelateerde)criminaliteit plaats. De aanpak daarvan wordt in 
B5-verband geïntensiveerd. In samenwerking met de minister van Veiligheid en Justitie, het 
openbaar ministerie en de politie. Daartoe is een Taskforce ingesteld die de aanpak verder 
uitwerkt. 

 
 

3) Wij bieden u dit stuk ter informatie aan. 
 
 
 

 
Steller :  Venrooij 

Tel. : 073-6155333 

E-mail : b.venrooij@s-hertogenbosch.nl 
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4) Aanleiding 
 
Recentelijk hebben zich in Helmond en Eindhoven een aantal ernstige incidenten voor gedaan. 
Uit onderzoek is gebleken dat deze incidenten te maken hebben met de georganiseerde 
drugscriminaliteit. Deze zware vorm van criminaliteit vormt in Noord-Brabant een directe 
bedreiging voor de openbare orde en veiligheid.  
 
In juli van dit jaar verscheen het rapport van de Commissie Vlek, de ‘Stads- en regioscan 
Brabantse gemeenten’1. De aanhoudend slechte scores van met name Eindhoven, Tilburg en ’s-
Hertogenbosch in verschillende veiligheidsindexen was, op verzoek van deze steden, aanleiding 
voor het Instituut Politie en Wetenschap een onderzoek te starten met als doel meer zicht te 
krijgen op de onderliggende criminogene factoren. 
 
Naar aanleiding van het rapport Vlek werkten de steden Breda, Eindhoven, Helmond, Tilburg en 
’s-Hertogenbosch (B5), met de drie betrokken politiekorpsen en twee arrondissementen van het 
Openbaar Ministerie (OM) al samen aan een gemeenschappelijke integrale aanpak. 
 
De gebeurtenissen in de regio Brabant-Zuid-Oost hebben nu geleid tot versnelling van die 
aanpak. Een aanpak die nu bekend staat als de Taskforce.  
 
 

5) Inhoud 
 
In het rapport Vlek worden de achtergronden van de hoge scores beschreven en wordt in grote 
lijnen aangegeven waarlangs gewerkt kan worden om die scores terug te dringen. In het rapport 
staat dat een verdere verdiepende probleemanalyse op de in de stads- en regioscan genoemde 
centrale thema’s een logische volgende stap is. 
 
Belangrijkste conclusies rapport Vlek 
 
De hoge scores hangen direct én indirect samen met de verwevenheid tussen (een deel van de) 
zichtbare veiligheidsproblemen (jeugdgroepen, straatdealers, veelplegers e.d.) en minder 
zichtbare criminele samenwerkingsverbanden (georganiseerde criminaliteit). Effectief 
veiligheidsbeleid gericht op aard en omvang van de zichtbare (aangifte-)criminaliteit dient zich 
daarom mede te richten op een analyse en aanpak van de georganiseerde criminaliteit.  
 
In het rapport is te lezen dat de B5-steden met een relatief hoog onveiligheidniveau kampen. Dat 
geldt veel minder voor de gezamenlijkheid van kleinere gemeenten in Noord-Brabant. Als de 
gemeten, gemiddelde indexscores van de drie Brabantse politieregio’s vergeleken worden met de 
normscore dan scoren alle regio’s een (kleine) plus. Dat wil zeggen dat de scores hoger zijn dan 
op grond van het samenstel van gemeenten (van die omvang) verwacht mag worden. Echter, de 
scores voor de B5-steden liggen, ook wat betreft zwaardere vormen van criminaliteit, op het 
niveau van de grote vier steden. Wanneer de beschikbare politiecapaciteit in de 3 Brabantse 
politieregio’s vergeleken wordt met de capaciteit die beschikbaar is in de Randstedelijke 
politieregio’s, zijn de verschillen groot. De politiecapaciteit in Brabant blijft ver achter (Amsterdam 
één agent op 180 inwoners, Rotterdam één op 232 en in Brabant één op 3822).  
 
 

                                                      
1 Dit rapport is u destijds toegezonden en wordt nu nog eens bij deze raadsinformatiebrief ter inzage gelegd 
2 Bron Binnenlands Bestuur 49/2010 
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Afspraken naar aanleiding van rapport Vlek 
 
In reactie op het rapport Vlek hebben de burgemeesters van de B5-steden aangegeven intensief 
onderling samen te willen werken voor een grondige aanpak van de georganiseerde criminaliteit. 
Uiteraard ook met politie en OM, gesteund door de provincie en de toenmalige ministeries van 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties en Justitie. 
 
Afgesproken werd dat: 

1. elke gemeente een concreet project start met de bedoeling de georganiseerde 
criminaliteit integraal (met alle partners) aan te pakken. De theorieën en aanbevelingen 
van het rapport Vlek worden bij de uitvoering getest. Bruikbare bevindingen worden 
beschreven en opgenomen in toekomstige werkwijzen. 

2. een verdiepende probleemanalyse wordt gemaakt van de drie hieronder genoemde 
thema’s. Die analyse leidt dan tot aanpassen en/of ontwikkelen van beleid met als 
voorziene uitkomst: een duurzame strategie waarmee de veiligheid van de Brabantse 
gemeenten kan worden verbeterd. 

 
Thema’s 
 

1. Betere informatiepositie. 
Er dient ingezet te worden op verbetering van de kennis- en informatiepositie van politie 
(én lokaal bestuur) waar het gaat om relevante dadergroepen.  

 
2. Bovenregionale politiële én bestuurlijke samenwerking 

Voor een effectieve aanpak is verdere uitbouw van de huidige bovenregionale 
politiesamenwerking vereist (en een andere taakstelling – prioritering). Te beginnen met 
voornoemde probleem(h)erkenning die hand in hand moet gaan met een verbeterde 
kennis - en informatiepositie. Ook bestuurlijk dient bovenregionaal te worden 
geïnvesteerd en samengewerkt bij voornoemde verbetering van de informatiepositie.  
 

3. Verdere uitbouw / versterking bestuurlijk veiligheidsbeleid  
Bestuurlijke interventies kunnen – mits goed uitgevoerd - effectiever zijn dan 
strafrechtelijke vervolging. 
 

Recente gebeurtenissen in Eindhoven en Helmond 
 
Naar aanleiding van een reeks recente ernstige incidenten3, in het bijzonder in de regio Brabant 
Zuid-Oost, vond twee weken geleden op initiatief van de burgemeester van Eindhoven, de heer 
van Gijzel, een spoedoverleg plaats. Deelnemers: de Minister van Veiligheid en justitie, 
Opstelten, de burgemeesters van de B5-steden plus de leiding van politie en Openbaar Ministerie 
in Brabant.  
Minister Opstelten gaf in dit overleg aan al het nodige te zullen doen om een succesvolle aanpak 
van de drugscriminaliteit in Brabant mogelijk te maken. Het overleg heeft ertoe geleid dat in het 
verlengde van de uitkomsten van de Commissie Vlek een Taskforce wordt opgericht. Deze 
Taskforce bestaat uit vertegenwoordigers van het Ministerie van Veiligheid en Justitie, de 
Brabantse steden, nationale recherche, politie, belastingdienst en Openbaar Ministerie. Het is de 
bedoeling dat deze Taskforce alle maatregelen gaat coördineren, die nodig zijn om de 
georganiseerde criminaliteit in Brabant terug te dringen. Namens de Brabantse steden zal in de 
Taskforce de burgemeester van Tilburg, de heer Noordanus, mede leiding geven aan de aanpak.  
 

                                                      
3 zie berichtgeving in de media over criminele afrekeningen in Eindhoven en Helmond. 
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Het plan van aanpak van de Minister4 
 
De bestuurlijke- en justitiële aanpak van de georganiseerde misdaad in Brabant wordt per direct 
geïntensiveerd. De overheid treedt hierbij als één front op tegen de georganiseerde misdaad.  
Dit gebeurt langs drie lijnen: 

1. Criminele bendes die achter de wietteelt- en handel zitten worden opgerold. 
2. Onderliggende criminele structuren worden afgebroken. 
3. Crimineel vermogen wordt afgepakt. 

 
Daartoe: 

o vormen de drie regiokorpsen in Brabant één team dat langdurig de georganiseerde 
hennepteelt aanpakt;  

o levert de Nationale Recherche ondersteuning aan onderzoeken naar drugsgerelateerde 
georganiseerde criminaliteit;  

o wordt waar nodig de Koninklijke Marechaussee ingezet; 
o voert het OM regie op de strafrechtelijke aanpak en wordt een actief vervolgingsbeleid 

gevoerd; 
o treft het bestuur maatregelen zoals het sluiten van coffeeshops en drugspanden als daar 

aanleiding toe is en wordt het instrument BIBOB optimaal ingezet;  
o worden door de Belastingdienst fiscale naheffingen opgelegd en 
o wordt het afnemen van crimineel vermogen geïntensiveerd.  

 
De Minister heeft aangegeven een verband te zien tussen het lokale coffeeshopbeleid en de 
voorstellen uit het regeerakkoord voor de invoering van een pasjessysteem. Minister Opstelten 
wil snel een pasjessysteem voor coffeeshops in Brabant. Met deze pas kunnen alleen vaste 
klanten in de coffeeshop terecht. Dat betekent dat coffeeshops besloten clubs worden met een 
pasjessysteem en dat coffeeshops minimaal 350 meter van scholen af staan. In het 
regeerakkoord staat al dat de pas landelijk wordt ingevoerd, maar in Brabant wil de minister dit nu 
versneld invoeren, om de drugscriminaliteit effectief te kunnen bestrijden.  
  
De minister en de burgemeesters zorgen met de instelling van de Taskforce dat per direct 
maximaal gebruik gemaakt wordt van alle bestuurlijke, fiscale en justitiële instrumenten in de 
gehele regio. Uiteraard zullen deze inspanningen moeten leiden tot een meer structurele basis 
voor een gezamenlijke aanpak in de regio. De twee Regionale Informatie- en Expertisecentra 
(RIECs) zorgen daarbij voor een versterking van de bestuurlijke aanpak van georganiseerde 
misdaad door advisering, kennis- en informatiedeling. Er wordt gedaan wat nodig is.  
 
Huidige stand van zaken 
 
Door het plan van aanpak van de Minister staat de uitvoering van de aanbevelingen in het rapport 
Vlek onder druk nu voorrang wordt gegeven aan het behalen van directe en vooral zichtbare 
resultaten gerelateerd aan alleen de wietteelt. De aanbeveling in het rapport Vlek een 
themagerichte en verdiepende analyse uit te voeren om vervolgens in te zetten op een 
structurele aanpak van de georganiseerde criminaliteit is op dit moment op de achtergrond 
geraakt. 
De burgemeester sprak zijn zorg hierover uit in een brief aan de voorlopige voorzitter van de 
Taskforce, de heer J. van der Vlist, Directeur-Generaal Rechtspleging en Rechtshandhaving 
Ministerie van Veiligheid en Justitie. De komende periode wordt verder gepraat over de taken en 
uitvoering van de Taskforce. Wat de uiteindelijke capacitaire en financiële consequenties voor 
onze gemeente zullen zijn is op dit moment nog niet bekend.  

                                                      
4 Brief van Minister aan Tweede Kamer 
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De ingeslagen weg leidt mogelijk tot een zodanige herprioritering van gemeente en 
samenwerkende partners dat dit ten koste kan gaan van de in het Integraal Veiligheidsplan 2010-
2014 (IVP) voorgestane resultaten. Als deze situatie zich gaat voordoen zullen we u tijdig 
informeren. 

 
 
 
 

Burgemeester en wethouders van ‘s-Hertogenbosch, 
De secretaris,  De burgemeester, 
 
 
 
 
 
mr. drs. I.A.M. Woestenberg  mr. dr. A.G.J.M. Rombouts 

 
 
 

 
Bijlagen:   

1. Brief van Minister Opstelten aan Tweede Kamer 
2. Brief aan de heer J. van der Vlist, Directeur-Generaal Rechtspleging en Rechtshandhaving 

Ministerie van Veiligheid en Justitie 
 

 
Ter inzage:   
De publieksversie ‘Stads- en regioscan Brabantse gemeenten’. 
 

 


